
ΕΛΛΗΝΙΚΗ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ
ΝΟΜΟΣ ΠΡΕΒΕΖΑΣ
ΔΗΜΟΣ ΠΡΕΒΕΖΑΣ
ΔΙΕΥΘΥΝΣΗ ΔΙΟΙΚΗΤΙΚΩΝ ΥΠΗΡΕΣΙΩΝ
ΤΜΗΜΑ ΥΠΟΣΤΗΡΙΞΗΣ ΑΙΡΕΤΩΝ ΟΡΓΑΝΩΝ

Α  Π  Ο  Σ  Π  Α  Σ  Μ  Α

Από το πρακτικό 12/2016  Συνεδρίασης ΔΗΜΟΤΙΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ

Σήμερα  την   27-7-2016, ημέρα  Τετάρτη και  ώρα  19.00,  το  Δημοτικό  Συμβούλιο 
συνήλθε σε δημόσια συνεδρίαση στο Δημοτικό Κατάστημα, σύμφωνα με τις διατάξεις του 
άρθρου 67 παρ. 4 του Ν. 3852/2010, ύστερα από την αριθμ. Πρωτ. 18863/22-7-2016 
πρόσκληση του Προέδρου Δ.Σ.  κ.  Γεωργίου  Φραγκούλη,  η  οποία  δημοσιεύτηκε   στην 
ιστοσελίδα  του  Δήμου  και  επιδόθηκε  με  αποδεικτικό  επίδοσης  στους  δημοτικούς 
συμβούλους, για συζήτηση και λήψη αποφάσεων στα θέματα της Ημερήσιας Διάταξης.
Ο Δήμαρχος κ. Χρήστος Μπαΐλης είναι παρών. 

ΘΕΜΑ:  «Έγκριση  του  Επιχειρησιακού  Προγράμματος  του  Δήμου  Πρέβεζας,  
ετών 2015-2019».

Κατά την έναρξη της συνεδρίασης ο Πρόεδρος διαπίστωσε  ότι σε σύνολο 33 δημοτικών 
συμβούλων  ήταν:

                            Π Α Ρ Ο Ν Τ Ε Σ                                               Α Π Ο Ν Τ Ε Σ          
1. Φραγκούλης Γεώργιος          11.Κώτσης Δημήτριος              1.Κατσιπανέλης Δημήτριος 
2. Αναγνώστου Νικόλαος          12.Σαραμπασίνας Παύλος        2.Συγκούνας Ευάγγελος
3. Ματέρης Κωνσταντίνος         13.Παππάς Δημήτριος             3.Βαρτελάτου Στυλιανή 
4. Γιαννουλάτος Ευάγγελος      14.Νίτσας Γεώργιος                 4.Πανταζής Νικόλαος
5. Αυδίκος Δημήτριος               15.Βαρέλας Χρήστος               5.Κορωναίος Κοσμάς
6. Ντίτσος Γεράσιμος         16.Κλάπας Μιλτιάδης – Ηλίας   6.Κακιούζης Χαράλαμπος
7. Καζάκου Παρθενία         17.Κατέρης Κωνσταντίνος       7.Ροπόκης Ευάγγελος 
8. Πιπιλίδης  Λάζαρος         18.Κωστούλας Βασίλειος         8.Κατσαούνος Θεόδωρος 
9. Νέσσερης Χρήστος               19.Νόβας Ιωάννης–Ταξιάρχης  9.Δαρδαμάνης Ιωάννης 
10.Αγγέλη–Παπαϊωαννίδου Ελ.  20.Τσοβίλης Ευάγγελος          10.Τσούτσης Χρήστος
                                                                                         11.Καλλίνικος Διονύσιος
                                                                                         12.Τσόγκα Ελένη
                                                                                         13.Παπαδιώτης Γεώργιος

Κατά  την  διάρκεια  της  συνεδρίασης  και  πριν  την  συζήτηση  του  παρόντος  θέματος, 
προσήλθαν οι κ.κ. Καλλίνικος , Πανταζής και Κατσαούνος , ενώ κατά την διάρκεια της 
συνεδρίασης προσήλθε ο κ. Κατσιπανέλης.

Στην συνεδρίαση παρευρέθηκε και ο κος  Μπόμπορης Σταύρος , υπάλληλος του Δήμου 
Πρέβεζας , για την τήρηση των πρακτικών. 

Αριθ. Θέματος     :            1ο

Αριθ. Απόφασης :           276/2016
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Αφού διαπιστώθηκε απαρτία, ο πρόεδρος κήρυξε την έναρξη της συνεδρίασης και στην 
συνέχεια  έθεσε  υπόψη  των  μελών  του  Δ.Σ.  την  εισήγηση  του  Αυτοτελούς  Τμήματος 
Προγραμματισμού,  Οργάνωσης  και  Πληροφορικής,  Δήμου  Πρέβεζας,  (αρμόδιοι 
κ.κ. Σακκάς και Μερκούρης),που έχει ως εξής:
<< Επισυνάπτονται:
1.)  Oi   υπ.αριθμ.  2/2016  &  4/2015  Αποφάσεις  της  Επιτροπής  Διαβούλευσης  του 
Επιχειρησιακού Προγράμματος του Δήμου Πρέβεζας
2.)  H  υπ.αριθμ  270/2015 ΑΔΣ,  με  την  οποία  ορίζεται  ο  Στρατηγικός  Σχεδιασμός  του  
Επιχειρησιακού Προγράμματος 2015/2020 του Δήμου Πρέβεζας.
3.) Το Επιχειρησιακό Πρόγραμμα  του Δήμου Πρέβεζας, όπως αυτό κατατίθεται από την  
Υπηρεσία  Προγραμματισμού  ,  (συμπληρωμένο  και  τροποποιημένο  σύμφωνα  με  τις  
προτάσεις  και  υποδείξεις  των  Τοπικών  Συμβουλίων,  των  μελών  της  Επιτροπής  
Διαβούλευσης και των φορέων του Δήμου Πρέβεζας)

Το  Στρατηγικό Σχέδιο του επιχειρησιακού προγράμματος του Δήμου Πρέβεζας των ετών  
2015-2019, που εγκρίθηκε σύμφωνα με την απ.αριθμ.10/2015 ΑΔΣ, ορίζει ότι, μετά την  
ολοκλήρωση όλων των βημάτων για την κατάρτιση του, το ολοκληρωμένο σχέδιο του  
ΕΠΙΧΕΙΡΗΣΙΑΚΟΥ  ΠΡΟΓΡΑΜΜΑΤΟΣ  2015-2019  θα  τεθεί  για  τελική  έγκριση  από  το 
Δημοτικό Συμβούλιο και θα περιλαμβάνει :
α) στρατηγικό σχέδιο τοπικής και εσωτερικής ανάπτυξης του Δήμου, 
β) σχέδια δράσης για την εφαρμογή της στρατηγικής κατά την επόμενη πενταετία 
γ) πενταετές πρόγραμμα δράσεων, που θα υλοποιηθούν από τις υπηρεσίες του Δήμου και  
των Νομικών του προσώπων ή σε συνεργασία με άλλους φορείς, 
δ)οικονομικό προγραμματισμό εσόδων και δαπανών και 
ε) δείκτες παρακολούθησης και αξιολόγησης του προγράμματος.
στ)αποφάσεις όλων των νομικών προσώπων του Δήμου 

Η εγκεκριμένη από το Δημοτικό Συμβούλιο, έκθεση με τις διαδικασίες κατάρτισης του  
επιχειρησιακού προγράμματος, θα διαβιβαστεί στην Περιφέρεια Ηπείρου για τον έλεγχο  
νομιμότητας.

ΕΙΣΑΓΩΓΗ
Έχοντας ως κεντρικό στόχο την προσαρμογή του Επιχειρησιακού Σχεδίου Πρέβεζας, με το  
επιχειρησιακό  πρόγραμμα  της  Περιφέρειας  Ηπείρου,  για  την  επόμενη  προγραμματική  
περίοδο  ΣΕΣ  (ΕΣΠΑ)  2015-2020,  παρουσιάζουμε  αμέσως  παρακάτω  ,τμήματα  του  
Περιφερειακού Επιχειρησιακού Προγράμματος, όπου αναλύονται οι βασικοί άξονες, και  
όπου  θα  εστιαστούν  οι  προτεραιότητες  του  προγράμματος  του  Δήμου  Πρέβεζας,  σε  
αντιστοίχιση και  με τους θεματικούς στόχους του ΕΣΠΑ .

Η Περιφέρεια έχει ως όραμα,να καταστεί «Αξιοβίωτη και αυτοτροφοδο-τούμενη, έχοντας  
εξωστρεφή  ανάπτυξη,  εστιασμένη  στις  παραγωγικές  δραστηριότητες  που  αποτελούν  
συγκριτικά  πλεονεκτήματα  και  ενισχύουν  την  τοπική  ταυτότητα,  με  σεβασμό  στο  
περιβάλλον, την ιστορία και τον πολίτη της Ηπείρου».

Το αναπτυξιακό όραμα συμπληρώνεται από την επιδίωξη για υλοποίηση μία στρατηγικής  
«Έξυπνης  Εξειδίκευσης»  εστιασμένης  σε  επιλεγμένους  κλάδους  στους  οποίους  η  
Περιφέρεια διαθέτει ισχυρά συγκριτικά πλεονεκτήματα.

Οι τομείς εστίασης είναι:
1. Πρωτογενής τομέας – μεταποίηση – αγροδιατροφή – γαστρονομία.
2. Βιομηχανία της εμπειρίας: Τουρισμός, Πολιτισμός & Δημιουργική Οικονομία.
3. Ακαδημαϊκά Ιδρύματα, ΤΠΕ και νεανική επιχειρηματικότητα.
4. Υγεία και Ευεξία.

Βάσει των προαναφερόμενων, το ΕΠ εστιάζεται σε 5 Άξονες Προτεραιότητας (οι οποίοι  
αντιστοιχούν στους σχετικούς ΣΣ). 
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Ειδικότερα και σε συσχέτιση με τους Θ.Σ της ΕΕ2020:
• 1: Ενίσχυση της περιφερειακής ανταγωνιστικότητας με ανάπτυξη της καινοτομίας και  
των ΤΠΕ (Θεματικός Στόχος 1 – ΘΣ 2 -ΘΣ 3)
• 2:Προστασία του περιβάλλοντος και αειφόρος ανάπτυξη (ΘΣ 4 - ΘΣ 5 - ΘΣ 6)
• 3: Ενίσχυση υποδομών μεταφορών (ΘΣ 7)
•  4:  Ενίσχυση  υποδομών  εκπαίδευσης,  υγείας  και  πρόνοιας  (ΘΣ  9  -  ΘΣ  10,  όπου  
περιλαμβάνει Επενδυτικές Προτεραιότητες ΕΤΠΑ).
• 5: Ανάπτυξη Ανθρώπινου Δυναμικού, Κοινωνική ένταξη και καταπολέμηση διακρίσεων  
(ΘΣ 8 – ΘΣ9, περιλαμβάνει Επενδυτικές Προτεραιότητες ΕΚΤ). Στρατηγικοί Στόχοι (Σ.Σ).

  Ειδικότερα:
• Ενίσχυση της περιφερειακής ανταγωνιστικότητας με ανάπτυξη της καινοτομίας και των  
ΤΠΕ (ΣΣ1).
• Προστασία του περιβάλλοντος και αειφόρος ανάπτυξη (ΣΣ2).
• Ενίσχυση υποδομών μεταφορών (ΣΣ3).
• Ενίσχυση υποδομών εκπαίδευσης, υγείας και πρόνοιας (Σ.Σ4).
• Ανάπτυξη Ανθρώπινου Δυναμικού, Κοινωνική ένταξη και καταπολέμηση
διακρίσεων (ΣΣ5).

Θεματικοί στόχοι:
Θεματικός  στόχος  1:  «Ενίσχυση  της  έρευνας,  της  τεχνολογικής  ανάπτυξης  και  της  
καινοτομίας»
Θεματικός  στόχος  2:  «Βελτίωση  της  πρόσβασης,  της  χρήσης  και  της  ποιότητας  των  
τεχνολογιών των πληροφοριών και των επικοινωνιών»
Θεματικός  στόχος  3:  «Βελτίωση  της  ανταγωνιστικότητας  των  μικρομεσαίων  
επιχειρήσεων»
Θεματικός στόχος 4: «Υποστήριξη της μετάβασης προς μια οικονομία χαμηλών εκπομπών 
διοξειδίου του άνθρακα σε όλους τους τομείς»
Θεματικός στόχος 5: «Προώθηση της προσαρμογής στην κλιματική αλλαγή, πρόληψη και  
διαχείριση κινδύνων»
Θεματικός στόχος 6: «Διαφύλαξη και προστασία του περιβάλλοντος και προώθηση της  
αποδοτικότητας των πόρων»
Θεματικός στόχος 7: «Προώθηση των βιώσιμων μεταφορών και άρση των προβλημάτων  
σε βασικές υποδομές δικτύων»
Θεματικός  στόχος  8:  «Προώθηση  της  κοινωνικής  ένταξης  και  καταπολέμηση  της  
φτώχειας και κάθε διάκρισης» (ΕΤΠΑ)
Θεματικός  στόχος  9:  «Επένδυση  στην  εκπαίδευση,  κατάρτιση  και  επαγγελματική  
κατάρτιση για την απόκτηση δεξιοτήτων και τη διά βίου μάθηση»
Θεματικός  στόχος  10:  «Προώθηση  της  βιώσιμης  και  ποιοτικής  απασχόλησης  και  
υποστήριξη της κινητικότητας των εργαζομένων»
Θεματικός  στόχος  11:  «Προώθηση  της  κοινωνικής  ένταξης  και  καταπολέμηση  της  
φτώχειας και κάθε διάκρισης» (ΕΚΤ).
Έχοντας υπόψη :

 την υπ.αριθμ. 1/2015 απόφαση της Εκτελεστικής Επιτροπής,
 τις διατάξεις των άρθρων 203,204,205,206 και 207 του Ν. 3463/2006,
 τις διατάξεις των άρθρων 63, 72, 76 και 266 του Ν. 3852 /2010,
 τις διατάξεις του Π.Δ. 185/2007 , όπως αυτές τροποποιήθηκαν από το Π.Δ. 89/2011,
 τις αποφάσεις των Δημοτικών και Τοπικών Κοινοτήτων του Δήμου Πρέβεζας,  για τα  

προτεινόμενα έργα που πρέπει να εκτελεστούν στην περιοχή τους,
 Τον  Στρατηγικό  Σχεδιασμό  του  Επιχειρησιακού  Προγράμματος  2015-2019,  ΑΔΣ  

270/2015.
Τις  υπ.αριθμ.  2/2016  («Έγκριση  του  Στρατηγικού  Σχεδιασμού  του  Επιχειρησιακού  
Σχεδίου 2015/2020 του Δήμου Πρέβεζας»)    & 4/2015 («Έγκριση του Επιχειρησιακού 
Σχεδίου 2015/2020 του Δήμου Πρέβεζας») ,Αποφάσεις της Επιτροπής Διαβούλευσης του  
Επιχειρησιακού Προγράμματος του Δήμου Πρέβεζας.

Εισηγούμεθα:
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Να  εγκριθεί  από  το  Δημοτικό  Συμβούλιο,  το  Επιχειρησιακό  Πρόγραμμα   του  Δήμου  
Πρέβεζας, όπως αυτό κατατίθεται από την Υπηρεσία Προγραμματισμού , (συμπληρωμένο  
και τροποποιημένο σύμφωνα με τις προτάσεις και υποδείξεις των Τοπικών Συμβουλίων,  
των μελών της Επιτροπής Διαβούλευσης και των φορέων του Δήμου Πρέβεζας).>>

Στην  συνέχεια  έδωσε  τον  λόγο  στον  Δήμαρχο,   καθώς  και  στα  μέλη  του  Δημοτικού 
Συμβουλίου για να τοποθετηθούν επί του θέματος.

ΠΑΠΠΑΣ: Ο χωροταξικός σχεδιασμός της Περιφέρειας είναι επιβεβλημένος. Στόχος του 
πρέπει να είναι η ισόρροπη ανάδειξη των περιοχών, η ενδυνάμωση των πλεονεκτημάτων 
τους και η άμβλυνση των μειονεκτημάτων. Ωστόσο διαπιστώσαμε πάρα πολλές ελλείψεις, 
για  το  λόγο  αυτό  θεωρούμε  επιβεβλημένο  να  συμπεριληφθούν  τα  εξής:  Υποδομές.  Η 
σύνδεση  της  Πρέβεζας  με  Εγνατία  οδό  μέσω  ενός  κάθετου  δρόμου.  Η  βελτίωση  της 
εθνικής  οδού  Πρέβεζας-Ιωαννίνων.  Βελτίωση,  ηλεκτροφωτισμός  σήμανση,  δημιουργία 
κόμβων στην παραλιακή εθνική οδό Πρέβεζας-Ηγουμενίτσας. Ολοκλήρωση υποδομών στο 
λιμάνι  της  Πρέβεζας  και  χαρακτηρισμός  του  ως  λιμάνι  εθνικής  σημασίας.  Κατασκευή 
δρόμου  σύνδεσης  λιμάνι-ΒΙΠΕ.  Τουρισμός.  Ανάπτυξη  του  ιαματικού  τουρισμού  με 
δημιουργία Θερμαλιστικού Κέντρου και βελτίωση-εκσυγχρονισμό του υπάρχοντος κτιρίου 
των ιαματικών λουτρών. Να συμπεριληφθεί  η Πρέβεζα στον “Αλιευτικό και  καταδυτικό 
τουρισμό”,  στην  “Τουριστική  προβολή  πολυθεματικών  δικτύων,  διαδρομών,  αρχαία 
θέατρα,  παράκτια  κάστρα,  ειδικών  μορφών  τουρισμού”,  στον  φυσιολατρικό-αθλητικό 
πολιτισμό, αγροτουρισμό, καθώς επίσης και στο θρησκευτικό τουρισμό. Πολιτισμός. Στην 
“Ανάδειξη  και  αξιοποίηση  ιστορικών  κέντρων  και  μνημείων  στα  αστικά  κέντρα  της 
Περιφέρειας”, είναι αυτονόητο ότι πρέπει να συμπεριληφθεί και η Πρέβεζα. Είναι η πόλη η 
οποία  διαθέτει  θεσμοθετημένο  ιστορικό  κέντρο  και  χαρακτηρισμένα  μνημεία.  Στην 
εκπαίδευση να συμπεριληφθεί η δημιουργία μουσικού σχολείου. Υγεία-Πρόνοια. Απαιτείται 
η  δημιουργία  νέου  σύγχρονου  νοσοκομείου  και  άμεσα  βελτίωση  και  στελέχωση  του 
υπάρχοντος.  Ενίσχυση  και  στελέχωση  του  υπερσύγχρονου  κέντρου  εκπαίδευσης  και 
υποστήριξης ατόμων με ειδικές ανάγκες, το οποίο υπολειτουργεί. Στο κείμενο αναφέρεται 
το Σχέδιο Ολοκληρωμένης Αστικής Παρέμβασης το οποίο μπορεί να συνταχθεί σε περιοχές 
που παρουσιάζουν κρίσιμα σύνθετα προβλήματα αναπτυξιακής υστέρησης κοινωνικής ή 
οικονομικής  συνοχής,  περιβαλλοντικής  υποβάθμισης  και  ποιότητας  ζωής.  Εάν  τέτοιες 
περιοχές είναι το Μέτσοβο, η Κόνιτσα και η παραλίμνια περιοχή των Ιωαννίνων, τότε σε 
πολύ μεγαλύτερο βαθμό είναι η Κρυοπηγή, ο Βράχος και η Καμαρίνα. Για το λόγο αυτό 
θεωρούμε επιβεβλημένο να συμπεριληφθεί η σύνταξη ΣΟΑΠ και για τις περιοχές αυτές. 

ΚΛΑΠΑΣ: Οι διαφωνίες μας δεν είναι ούτε με το κείμενο, ούτε με τους ανθρώπους που το 
συνέταξαν. Είναι με την ιδέα η οποία στην πραγματικότητα έφτιαξε αυτόν το μηχανισμό 
που είναι  η επέκταση του κράτους. Δηλαδή όλα αυτά τα οποία συζητούμε εξαρτώνται 
μονίμως  από  τις  διαθέσεις  που  έχουν  αυτοί  οι  οποίοι  σχεδιάζουν  τις  γραφειοκρατικές 
διαδικασίες.  Αν  θέλαμε  μια  καταγραφή,  δεν  είχαμε  παρά  να  πάρουμε  τα  τεχνικά 
προγράμματα ή τα προεκλογικά προγράμματα των συνδυασμών για το τι θέλει η πόλη μας. 
Της  Πρέβεζας,  του  Λούρου,  του  Ζαλόγγου.  Είναι  μια  πλήρης  καταγραφή  όλων  των 
αναγκών. Αν μιλάγαμε για πραγματικό σχεδιασμό τότε θα απαιτούνταν να καταγράψουμε 
ποια είναι τα πλεονεκτήματα της περιοχής, ποιοι είναι οι πόροι οι διαθέσιμοι και τι σχέση 
έχει αυτή η περιοχή σ' ένα κεντρικό σχεδιασμό ανάπτυξης της χώρας μας. Γιατί ό,τι και να 
πούμε, εάν αύριο λόγω των μνημονίων, μας πουν ότι πρέπει να πουλήσουμε την πλατεία 
της πόλης μας, αναγκαστικά θα πουληθεί. Άρα λοιπόν είναι ψευδεπίγραφο ότι κάνουμε τον 
οποιοδήποτε στρατηγικό σχεδιασμό. Αν υποθέταμε ακόμη ότι  κάναμε τοπικό σχεδιασμό 
που αφορούσε το Δήμο μας, τότε πέστε μας πόσα διαθέσιμα χρήματα έχουμε ώστε να 
βάλουμε προγραμματισμό. Και να πούμε το '16 θα κάνουμε αυτό και τον άλλο χρόνο θα 
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κάνουμε  εκείνο.  Για  να  συζητήσουμε  πραγματικά  ένα  τοπικό  σχέδιο,  έστω  μικρών 
δυνατοτήτων,  με  συγκεκριμένους  πόρους.  Εμείς  όχι  μόνο  δε  θα  το  ψηφίσουμε,  αλλά 
καταγγέλλουμε  τις  διαδικασίες  αυτές  οι  οποίες   αποπροσανατολίζουν  και  την  ίδια  την 
κοινωνία. Η κοινωνία αν το πάρει αυτό, θα 'χει την αίσθηση ότι υπάρχει η δυνατότητα να 
κάνουμε έστω και κάτι απ' αυτό. Δεν έχουμε όμως τη δυνατότητα να φτιάξουμε ούτε το 
γυμναστήριο  για  να  παίζουν  τα  παιδιά.  Εμείς  πιστεύουμε  ότι  αυτό  είναι  καλό  ως 
υποχρέωση, όμως κάτω απ' αυτό εγώ προτείνω να υπάρξει ένα πολιτικό κείμενο όπου να 
λέμε καθαρά και ξάστερα ότι αυτά τα πράγματα απλώς επιβάλλονται και δεν έχουν στην 
πραγματικότητα κανένα όφελος για την πόλη, για την περιοχή και για τη χώρα.

ΚΩΣΤΟΥΛΑΣ:  Το  Επιχειρησιακό  Πρόγραμμα είναι  μια  πολυσέλιδη  επιδίωξη  προθέσεων 
μέσα στα πλαίσια που μας θέτει η Περιφέρεια, το Υπουργείο κι όλες αυτές οι ντιρεκτίβες. 
Το  ζήτημα  για  μας  δεν  είναι  τι  θα  γράψουμε,  αλλά  τι  θα  'χουμε  καταφέρει  να 
υλοποιήσουμε μέσα στην 5ετία.  Θα 'ταν προτιμότερο να 'χουμε στοχευμένες και τοπικές 
δράσεις αλλά και γενικότερες παρεμβάσεις. Ενδεικτικά να αναφέρω: καταγραφή δημοτικής 
περιουσίας, έλεγχο και αποτύπωση των καταπατημένων δημοτικών εκτάσεων, καταγραφή 
σχολικής  περιουσίας,  το  δημοτικό  internet,  την  ανανέωση  του  εξοπλισμού  των 
βρεφονηπιακών  σταθμών,  την  ανανέωση  του  στόλου  καθαριότητας  και  γενικότερες 
παρεμβάσεις όπως είναι οι οδικές συνδέσεις με Ιονία, Εγνατία. Αυτά που φαίνονται λίγο 
πιο υλοποιήσιμα. Αλλιώς θα φτάσουμε στο τέλος να μην έχει πραγματοποιηθεί τίποτα και 
να μείνει έκθεση ιδεών. Γι' αυτό το λόγο κι εμείς θα ψηφίσουμε παρών.

ΝΙΤΣΑΣ:  Το Στρατηγικό Σχέδιο του Δήμου έτσι όπως έρχεται τα τελευταία χρόνια, δεν 
είναι αυτό που εγώ οραματίζομαι. Δεν έχει δηλαδή ένα τοπικό αναπτυξιακό σχέδιο και δεν 
υπάρχουν και συγκεκριμένες δράσεις που πρέπει να στοχοποιήσουμε και να υλοποιήσουμε. 
Είναι μια έκθεση πολύ σημαντική, αλλά τι απ' αυτά που είπαμε πέρυσι υλοποιήσαμε ή ποιο 
έργο είναι αυτό που τελείωσε και συνέβαλε στην ανάπτυξη του τόπου; Γιατί ανάπτυξη 
χωρίς  ευημερία  των  πολιτών,  χωρίς  δημιουργία  θέσεων  απασχόλησης,  χωρίς  την 
καλυτέρευση στην ποιότητα ζωής των ανθρώπων, δεν υπάρχει. Θα ήθελα η δημοτική αρχή 
να μας πει ποιες είναι οι δράσεις που έχει κάνει την τελευταία 5ετία πάνω στην αξιοποίηση 
της δημοτικής περιουσίας, στην τουριστική ανάπτυξη, στα ζητήματα που έχουν να κάνουν 
με  τον  πρωτογενή  τομέα,  στην  αξιοποίηση  των  στρατοπέδων-κάστρων,  σε  ζητήματα 
ενέργειας και ενεργειακής αναβάθμισης των κτιρίων αλλά  και με το αρχαιολογικό πάρκο; 
Θεωρώ ότι αυτός ο Στρατηγικός Σχεδιασμός είναι πάλι μία έκθεση ιδεών. Θα είμαστε πάλι 
του χρόνου εδώ να ξαναδιαβάσουμε τα ίδια ακριβώς πράγματα.

ΠΙΠΙΛΙΔΗΣ:  Ο ρόλος μου δεν είναι εγκληματικός κατά του λαού, κάνω αυτό που μας 
όρισε  ο  ελληνικός  λαός  σα  ΔΣ.  Αυτή τη στιγμή ήρθε ένα  θέμα που έχουμε  όλοι  μας 
υποχρέωση να τοποθετηθούμε επάνω σε μία ώριμη πρόταση για το ΕΣΠΑ 2015-2020. Εάν 
κάποιοι  δε  θέλουν  να  το  ψηφίσουν,  δικαίωμά  τους  είναι  και  άποψή  τους,  αλλά  δεν 
αισθάνομαι καθόλου συνένοχος.  Θεωρώ πλέον υποχρέωση να πάμε σ'  ένα σχεδιασμό 
συνολικά  σαν  Ήπειρος,  αλλιώς  πρέπει  να  αλλάξουμε  τα  πάντα  και  να  είμαστε  μία 
αυτοδιοίκητη επαρχία της Ελλάδας. Ξέρω ότι αυτό που θα ψηφίσουμε δεν είναι αυτό που 
θα υλοποιηθεί αύριο, αλλά δέστε την Πρέβεζα που έχει μείνει τόσα χρόνια πίσω. Έχουμε 
μείνει  πάρα  πολύ  πίσω.  Όλα  όσα  έχουν  καταγραφεί  μέσα  σαν  προτάσεις  είναι 
συγκεκριμένα και λένε τι ακριβώς πρέπει να γίνει. Έχει γίνει μία σοβαρή δουλειά μέσα στα 
πλαίσια και στις αρμοδιότητες που έχουμε. Εκτός και θέλουμε να ανατρέψουμε τα πάντα. 
Δε θέλουμε κανένα Μέτρο, κανέναν Άξονα, καμία Δράση.  Προτείνω να πούμε ότι  ναι, 
είμαστε υποψιασμένοι  και  θέλουμε μεγαλύτερο μερίδιο  στην πίτα. Ισόρροπη ανάπτυξη, 
αυτά τα Μέτρα και οι Άξονες και οι Δράσεις που υπάρχουν να τα διεκδικήσουμε κι από κει 
και πέρα θα δώσουμε κι εμείς εξετάσεις με τις υπηρεσίες μας, με τους επιστήμονες που 
διαθέτουμε  για  την  παρακολούθηση  των  προγραμμάτων,  για  να  ενταχθούν  όσο  το 
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δυνατόν περισσότερα έργα, να αξιοποιηθεί για να μπορέσει να προχωρήσει αυτός ο τόπος 
μπροστά. Αυτό έχουμε υποχρέωση να κάνουμε κι αυτό προτείνω σήμερα. 

ΔΗΜΑΡΧΟΣ: Κατ' αρχήν θέλω να ευχαριστήσω τους εργαζόμενους των υπηρεσιών του 
Δήμου μας που έκαναν πάρα πολύ καλή δουλειά. Είναι η πρώτη φορά που γίνεται ένα 
τέτοιο  Υπηρεσιακό  Πρόγραμμα  καταγράφοντας  όλα  τα  πλεονεκτήματα  και  τα 
μειονεκτήματα του Δήμου μας. Σ'  αυτή την πρόταση λάβαμε υπόψη τις  θέσεις  και  τις 
απόψεις των Τ.Κ., της Δ.Κ., της Επιτροπής Διαβούλευσης και της Εκτελεστικής Επιτροπής. 
Είναι  μια  πρόταση  που  μπορεί  να   αναδείξει  τα  μειονεκτήματα  και  να  προβάλει  τα 
πλεονεκτήματα  του  τόπου  μας  ώστε  να  ενταχθούμε  σε  κάποιο  μεγάλο  πρόγραμμα 
υλοποίησης έργων, που θα βγάλουν την περιοχή απ' την απομόνωση. 
Κύριοι  συνάδελφοι  βιώνουμε  τη  μεγαλύτερη  οικονομική  κρίση.  Περικοπές  τεράστιες, 
ξεπερνάνε το 85 με 90%. Οι επιπτώσεις είναι πολλαπλές και παράπλευρες. Το σχέδιο αυτό 
δε  θα  δώσει  άμεσες  λύσεις,  ούτε  μπορεί  να  υλοποιηθεί.  Είναι  ένα  πρόγραμμα 
μεσοπρόθεσμο  και  προβλέπει  δράσεις  και  παρεμβάσεις  στο  άμεσο  μέλλον.  Δημόσιες 
επενδύσεις σήμερα δεν υπάρχουν, είναι μηδενικές. Ιδιωτικές επενδύσεις αυτή τη στιγμή 
δεν υπάρχουν, γιατί υπάρχει ένα περιβάλλον αρνητικό. Δεν υπάρχει φορολογικό σύστημα 
δίκαιο  και  μόνιμο  και  υπάρχει  τεράστια  γραφειοκρατία.  Κι  εδώ  χρειάζονται  γενναίες 
μεταρρυθμίσεις και τομές. Έχουμε μία τεράστια ανεργία που ξεπερνάει το 35%. Και αν 
πάμε  στους  νέους  είναι  ακόμα  μεγαλύτερο  το  ποσοστό.  Υπάρχει  έλλειψη  βασικών 
υποδομών. Αυτές οι ελλείψεις  καταγράφονται μέσα στα μειονεκτήματα και προσπαθούμε 
να τις βελτιώσουμε. Να βελτιώσουμε την ποιότητα ζωής των δημοτών μας. Οπωσδήποτε η 
Πρέβεζα δεν είναι ξεχωριστή απ' την Ήπειρο. Ακολουθεί τη μοίρα της Ηπείρου και   είμαστε 
στην τελευταία θέση ανάπτυξης και βιοτικού επιπέδου. Και όσον αφορά την ΕΕ και όσον 
αφορά τη χώρα μας. Δεν υπάρχει ένας κάθετος άξονας με την Εγνατία. Γιατί δεν αφήσαμε 
να  σχεδιαστεί  ένας  κάθετος  άξονας  που  θα  δώσει  νέα  προοπτική,  θα  αλλάξει  όλα  τα 
δεδομένα στην περιοχή, θα συμβάλλει στην ανάπτυξη του λιμανιού, στο αεροδρόμιο, στη 
Λευκάδα, στην Κεφαλλονιά. Ποτέ. Όλοι είμαστε συνυπεύθυνοι γι'  αυτή την κατάσταση. 
Οπωσδήποτε τη μεγαλύτερη ευθύνη την έχει η κεντρική εξουσία. Γι' αυτό και με το νέο 
ΕΣΠΑ ζητάμε την ισότιμη μεταχείριση από το Περιφερειακό Συμβούλιο. Στον πρωτογενή 
τομέα ο Δήμος μας έχει μεγάλο και καλό συγκριτικό πλεονέκτημα. Θα πρέπει να δώσουμε 
βαρύτητα και στη γεωργία και  στην κτηνοτροφία και στην αλιεία.  Το λιμάνι πρέπει  να 
λειτουργήσει με την τριπλή ταυτότητα. Και το αλιευτικό και το τουριστικό και το εμπορικό. 
Και  πρέπει  η  μαρίνα  να  γίνει.  Δεν  μπορούμε  να  μιλάμε  για  θαλάσσιο  τουρισμό  χωρίς 
μαρίνα. Θα πρέπει να στηρίξουμε νέες επενδύσεις, τέτοιες που θα δημιουργήσουν θέσεις 
απασχόλησης.  Η ανεργία  με  ευχές  και  ευχολόγια  δε μειώνεται.  Πρέπει  να στηριχτεί  η 
επιχειρηματικότητα. Όσον αφορά το περιβάλλον κάναμε πάρα πολλά. Γίνονται πολλά έργα 
αποχέτευσης και βιολογικού καθαρισμού. Κλείσαμε 4 χωματερές απ' το '11 μέχρι σήμερα, 
είναι  η  μεγαλύτερη  επιτυχία  του  Δήμου  μας.  Όχι  μόνο  τις  κλείσαμε,  κάνουμε  και 
αποκατάσταση.  Εμείς  δίνουμε  ιδιαίτερη  βαρύτητα  στον  τουρισμό,  τον  οποίο  θεωρούμε 
κύρια πηγή αυτή την εποχή για τον τόπο μας. Θα πρέπει όμως να αναδείξουμε και το 
θρησκευτικό και το σχολικό και το συνεδριακό και τον ιαματικό και τον πολιτιστικό και το 
θαλάσσιο και τον αθλητικό τουρισμό. Η Πρέβεζα έχει τα πλεονεκτήματα αυτά, πρέπει όμως 
όλοι να βοηθήσουμε προς αυτή την κατεύθυνση. Όχι μόνο ο Δήμος κι οι επαγγελματίες 
πρέπει να βοηθήσουν και οι επιχειρήσεις πρέπει να βοηθήσουν. Δίνουμε κάθε μέρα αγώνα 
για να κρατήσουμε το Δήμο μας όρθιο. Και θα τον κρατήσουμε, γιατί έχουμε ξεφύγει τα 
δύσκολα και πιστεύω ότι θα πάμε καλύτερα. 
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Στην συνέχεια ο Πρόεδρος  ζήτησε από τα μέλη του Δ.Σ.  να αποφασίσουν σχετικά.
………………………………………………………………………………………………….....................................
Αφού έγινε διαλογική συζήτηση και το δημοτικό συμβούλιο έλαβε υπόψη του:

 την εισήγηση της υπηρεσίας, 
 τις αριθμ.4/2015 & 2/2016 αποφάσεις της Δημοτικής Επιτροπής Διαβούλευσης,
 την αριθμ.  270/2015 ΑΔΣ, με την οποία ορίζεται ο Στρατηγικός Σχεδιασμός του 

Επιχειρησιακού Προγράμματος 2015/2019 του Δήμου Πρέβεζας,
 τις διατάξεις των άρθρων 75 , 93, 95, 96, 97, 203, 204, 205, 206 και 207 του Ν. 

3463/2006     (ΦΕΚ Α΄114/8.06.2006, Δημοτικός Κοινοτικός  κώδικας),
 τις διατάξεις των άρθρων 63, 65, 67, 70, 76 και  266 του Ν. 3852 /2010 (ΦΕΚ 87 

Α΄7.06.2010),,
 τις  διατάξεις  του  Π.Δ.  185/2007  ,  όπως  αυτές  τροποποιήθηκαν  από  το  Π.Δ. 

89/2011,
 τις αποφάσεις των Δημοτικών και Τοπικών Κοινοτήτων του Δήμου  Πρέβεζας, για τα 

προτεινόμενα έργα που πρέπει να εκτελεστούν στην περιοχή τους,
 Τον Στρατηγικό Σχεδιασμό του Επιχειρησιακού Προγράμματος  2015-2019 και τις 

προτάσεις όπως αυτές  κατατέθηκαν, 
 τα όσα ελέχθησαν ανωτέρω.

ΑΠΟΦΑΣΙΖΕΙ    ΚΑΤΑ  ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ   

1. Εγκρίνει το  Επιχειρησιακό Πρόγραμμα του Δήμου Πρέβεζας, ετών   2015-2019, 
όπως αυτό κατατίθεται από το Αυτοτελές Τμήμα  Προγραμματισμού, Οργάνωσης και 
Πληροφορικής  Δήμου  Πρέβεζας,  επισυνάπτεται  στην  παρούσα  και  αποτελεί 
αναπόσπαστο κομμάτι της.

2. Εγκρίνει να συμπεριληφθούν στο Επιχειρησιακό Πρόγραμμα όλες οι προτάσεις 
που  κατατέθηκαν  από  τους  δημοτικούς  συμβούλους,  όπως  αυτές  αναλυτικά 
καταγράφονται  στο εισηγητικό της παρούσας απόφασης.

Μειοψηφούν: Οι κ.κ. Κλάπας, Καλλίνικος, Κατέρης, Νόβας και Τσοβίλης.
Ο κ. Κωστούλας, δήλωσε ΠΑΡΩΝ.

Αφού συντάχθηκε και αναγνώσθηκε το πρακτικό αυτό, υπογράφεται:

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ Δ.Σ. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΦΡΑΓΚΟΥΛΗΣ
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